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MUISTIO 
Eurajoki-Lapinjoki –ryhmä 
8. kokous 
 
Aika: Tiistai 21.04.2009 kello 9.30 – 14.25 
Paikka: Vuojoen kartano, Kartanontie 28 EURAJOKI 
 
 
 
1. Avaus  
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja käytiin läpi esittelykierros. Kokoukseen osallistui 23 henkilöä.  
 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
 
3. Posiva Oy:n ympäristötutkimukset ja mallinnustoiminta 
 
Jani Helin ja Ari Ikonen esittelivät Posiva Oy:n tutkimus- ja mallinnustoimintaa (liitteet 1 ja 2). Posivan tutki-
mustoiminta ei rajoitu yksinomaan rannikolle, vaan ulottuu myös ylemmäs Eurajoen ja Lapinjoen vesistöalu-
eille sekä muualle Satakuntaan ja Varsinais-Suomeen – tutkimusten kohdealue rajoittuu jotakuinkin Merikar-
vian, Parkanon ja Turun välille.  
 
 
4. Maatalouden vesiensuojelu Eurajoen ja Lapinjoen vesistöalueilla 
 
Pasi Salmi esitteli vesienhoidon toimenpiteitä maatalouden osalta (liite 3) ja Eija Mutila kosteikkojen perus-
tamisen ja hoidon yhdistyksille suunnattuja rahoitusmahdollisuuksia (liite 4). Kosteikot kannattaa rakentaa 
monitavoitteisesti ja huomioida vesiensuojelun lisäksi esim. kasteluveden tarve, raputalous, maisematekijät 
jne. Perustaessaan kosteikon yhdistyksen tulee sitoutua käytännössä noin seitsemäksi vuodeksi työhön, sillä 
kosteikon perustavan tahon on sitouduttava myös kohteen hoitoon vähintään viideksi vuodeksi. Tämä vä-
hentänee yhdistysten kiinnostusta rahoitukseen. Hoitosopimusta voi hakea myös jo aiemmin rakennetulle 
kosteikolle, mutta tällöin on huomioitava myös mitoitusperusteet.  
 
Keskustelussa todettiin, että aiempi, vuosien 1995-99 tukijärjestelmä oli kannustavampi ja tukitasoltaan pa-
rempi kuin nykyinen järjestelmä. Nyt tukitaso on liian pieni – tähän tarvittaisiin korjausta. Lisäksi suunnitte-
lussa ja neuvonnassa riittää työsarkaa edelleen mm. hankkeille, koska työtä on tehtävä paljon jo ennen ha-
kemusvaiheeseen pääsemistä. 
 
 
5. Eurajoen, Köyliönjoen ja Lapinjoen kehittämishanke 
 
Anne-Mari Ventelä esitteli hankekokonaisuutta (liite 5). Hankekokonaisuus on muodostumassa pohjalle, 
jonka taustalla ovat Seppo Varjosen ja Ala-Satakunnan ympäristöseuran hankealoite (Jokivarsihanke) sekä 
Pyhäjärvi-instituutissa jo pidempään valmisteilla ollut hankeidea. 
 
Toimintaryhmille on tulossa koordinaatiohankemahdollisuus, jossa toimintaryhmä hoitaa hankkeen hallin-
noinnin ja hankkeeseen otetaan useita pieniä hankekohteita (kustannusten alaraja 500 €). Tätä rahoitus-
mahdollisuutta voitaisiin mahdollisesti hyödyntää tulevaisuudessa mm. Eurajoen, Lapinjoen ja Köyliönjoen 
hankekokonaisuuden myötä suunniteltujen toimenpiteiden toteutuksessa.  
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6. Kehittämisohjelman tilanne 
 
Sihteeri pyysi kokouksen osallistujilta kehittämisohjelman toimenpidetaulukkoon täydennyksiä ja päivityksiä 
hankkeiden tilanteesta. Täydennyksiä voi toimittaa sähköpostitse myös kokouksen jälkeen.  
 
Puheenjohtaja kertoi vesistöalueiden kalataloudellisten kunnostusten suunnittelu- ja toteutustilanteesta. Py-
häjoen osalta kunnostukset eivät ole edenneet: Sydänmaan kyläyhdistys ei lähtenyt mukaan ns. Juholan 
myllynpadon kunnostushankkeeseen. Köyliönjoella on tapahtunut edistystä siten, että Tuiskulan padon kun-
nostushankkeen rahoitusta valmistellaan. Ehtamon padon kunnostus ja Köyliönjärven vedenpinnan nosto 
viivästyvät luvasta tehdyn valituksen vuoksi.  
 
Sihteeri esitteli vesistöhankkeiden rahoitusmahdollisuuksia ja rahoitusvälineiden tämänhetkistä tilannetta 
perustuen mm. SATAVESI-ohjelman ja hankerahoittajien välisen palaverin sisältöön. Esitys on muistion liit-
teenä 6. Keskustelussa todettiin, että konkreettisia hankkeita tarvittaisiin enemmän, mutta rahoitusvälineet 
ovat suunnittelupainotteisia. Toimintaryhmillä on vielä jonkin verran sitomatta vuoden 2009 rahoituskehyk-
sestä. Tätä voidaan hyödyntää suunnitteluhankkeissa. 
 
 
7. Ajankohtaista 
 

SATAVESI-ohjelman kuulumiset 
 
Minna Uusiniitty-Kivimäki kertoi SATAVESI-ohjelman ja Selkämeren teemavuoden ajankohtaisista asioista 
(liite 7). 
 
 
 Pyhäjärvi-instituutin ajankohtaiset asiat 
 
Anna Paloheimo ja Anne-Mari Ventelä kertoivat Pyhäjärvi-instituutin ajankohtaisista asioista: 
 
KULKU-hankkeen yhteydessä Köyliönjärven ympäristön kylissä laaditaan parhaillaan kyläsuunnitelmia. Py-
häjärven suojelutempaus järjestetään 25.4. ja lisäksi kevään aikana pidetään kuudet rantatalkoot. Ahventa 
verkkoon -hankkeessa aktivoidaan verkkokalastajia, jotta kalaa saataisiin kaupallisesti hyödynnettäväksi. 
Lisäksi suunnitteilla on Köyliönjärven ja Pyhäjärven natura-alueisiin liittyvä hoidon ja käytön suunnittelun 
hanke. Pyhäjärven pohjalähteiden olemassaoloa, määrää ja merkitystä on selvitetty yhteisesti Turun yliopis-
ton kanssa. Esiselvityksessä lähteiden merkitys on todettu suureksi ja parhaillaan haetaan rahoitusta jatko-
tutkimuksille. 
 
 
 Kunnat 
 
Jukka Reko kertoi kuntien ajankohtaisista asioista (liite 8). 
 
 
 Muuta 
 
Juhani Vihervuori kertoi Narvijärvellä UPM:n säännöstelyoikeudesta käydystä oikeustaistelusta. Korkein 
hallinto-oikeus on käsitellyt asiaa kahdesti. Päätöksen mukaisesti UPM rakentaa kesällä 2009 pohjapadon, 
johon on tulossa suojeluyhdistyksen aktiivisuuden ansiosta 20 cm korotus alkuperäiseen suunnitelmaan 
verrattuna. Tämä vähentää ruoppaustarvetta erityisesti järven pohjoisosassa. Myös alueen osayleiskaava on 
valmistumassa ja kesäasukkaiden keskuudessa on halukkuutta jätevesien käsittelyn parantamiseen. Järvelle 
on aiemmin laadittu jätevesien käsittelyn yleissuunnitelma, jonka toteutukseen suojeluyhdistys kaipaa tukea 
ja apua. Narvin kokonaisuus on niin suuri, että toteutuksen edistämiseksi tarvittaisiin omaa suunnitteluhan-
ketta. Hankkeen rahoittaminen Leader-ohjelmasta olisi mahdollista.  
 
 
8. Mahdolliset muut asiat 
 
Todettiin, että kokouksen jälkeen on mahdollisuus lähteä tutustumaan Olkiluodon vierailukeskuksen näytte-
lyyn.  
 
 
9. Seuraava kokous 
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Seuraava kokous järjestetään tiistaina 13.10.2009 mahdollisesti Yläneellä. Retki TEHO:n kassa yhteis-
työssä järjestetään syyskuun lopulla. 
 
 
10. Päätös 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.25.  
 
 
 
Muistion laati 5.6.2009 
Minna Uusiniitty-Kivimäki 
 
 
 
Liitteenä esitykset: 
1. Jani Helin 
2. Ari Ikonen 
3. Pasi Salmi 
4. Eija Mutila 
5. Anne-Mari Ventelä 
6. Minna Uusiniitty-Kivimäki I 
7. Minna Uusiniitty-Kivimäki II 
8. Jukka Reko 
 
Kehittämisohjelman toimenpidetaulukon uusin versio on saatavissa osoitteesta www.ymparisto.fi/satavesi > 
Vesistöaluetoiminta 2007-2013 > Eurajoki – Lapinjoki > Eurajoen-Lapinjoen vesistöalueen kehittämisohjelma 
 

http://www.ymparisto.fi/satavesi

